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Nyt fra Silkeborg Kommune maj 2024 
  
Så mange brugere er der til haller, sale og fodboldbaner i Resenbro 
  
En analyse viser, at der i 2023 var 127 brugere per indendørs facilitet. Det placerer Resenbro, som 
dem i kommunen der har 3. færrest antal brugere per indendørs facilitet. 
  
Der er 208 forenings-fodboldspillere på 19.784 m2 boldbaner. Det svarer til, at der er 95 m2 
fodboldbane per spiller. Det placerer Resenbro som dem, der har 3. færrest m2 boldbaner per 
spiller i kommunen. 
  
Analysen skal bruges i dialog med foreninger og lokalområder omkring ønsker til at udvikle 
faciliteter til idræt. Kultur-, Fritids-, Outdoor-, og Idrætsudvalget er orienteret om analysen. 
(Kultur-, Fritids-, Outdoor-, og Idrætsudvalget, 06.05.2024, punkt 6) 
 
Se diagrammer sidste side 

 
  
  
Der laves forslag til langsigtet udviklingsplan for Resenbro Skole 
  
Resenbro Skole er en 1-sporet skole fra 0. - 6. klasse, men det forventes at komme flere årgange, 
som er 2-sporet med start fra skoleåret 2024/25. 
  
Der er lavet en arealanalyse af skolen, som blandt andet peger på, at faglokalerne er for små, der 
mangler kvadratmeter til personalefaciliter og administration, til fælles læringsareal, holddeling, 
grupperum og mellemformer. 
  
Derudover er SFO og klub placeret, hvor muligheden for opsyn er udfordrende, og skolen er 
udfordret af, at den er fordelt på flere etager med rum med skråvægge. 
  
Nogle af udfordringerne bliver løst til det kommende skoleår, og der bliver i 2024 lavet tre forslag til 
en udviklingsplan, som peger på langsigtede løsninger. Det har Dagtilbuds-, Skole- og 
Familieudvalget drøftet i forbindelse med anlægsbehovet for skolerne i kommunen. 
(Dagtilbuds-, Skole- og Familieudvalget, 13.05.2024. punkt 6 og 16)  

 
  
  
Forslag: Der skal kigges på alternative muligheder for flere daginstitutionspladser i 
Resenbro og Voel 
  
Behovet for pasning i Resenbro og Voel er aftagende viser den seneste prognose. Der er sat 
penge af i anlægsbudgettet i 2024-2028 til at bygge et børnehus til 100 børn samt legestue.  
  
En ny institution med 100 pladser og en udsigt til lavere børnetal vil betyde overkapacitet på ca. 60 
pladser i området. Derfor foreslår Dagtilbuds-, Skole- og Familieudvalget, at der undersøges andre 
muligheder for at løse behovet for pasning i de to områder. 
  
Den midlertidige institution på Stidalsvej i Resenbro udfases i 2028, og så er der fra privat side 
planer om at etablere et pasningstilbud i Voel. 
(Dagtilbuds-, Skole- og Familieudvalget, 13.05.2024. punkt 12) 
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Ny plan for at beskytte grundvandet i Resenbro 
  
Der er lavet et forslag til en ny plan, der skal sikre grundvandet og dermed drikkevandet nu og i 
fremtiden i den nordlige del af Silkeborg Kommune herunder Resenbro. 
  
Forslaget til Indsatsplan Nord, som planen hedder, indeholder en række retningslinjer, mål og 
konkrete indsatser for vandværkerne i området. 
  
Vandværkerne har løbende været inddraget i arbejdet med planen. Hvis lokale ønsker at holde et 
borgermøde om forslaget til planen, stiller Silkeborg Kommune sig til rådighed for at deltage. 
Planen sendes snart i 12 ugers offentlig høring. Det beslutter byrådet. 
(Klima- og Miljøudvalget, 06.05.2024, punkt 9, byrådet, 28.05.2024, punkt 11) 

 
  
  
Gudenåen: 
  
Penge bevilget til at lave Gudenåplan 
  
Gudenåkomitéen, et politisk samarbejde på tværs af Gudenå-kommunerne, ønsker at udarbejde 
en Gudenåplan, som skal skabe en klimarobust ådal, mere og bedre natur, rent vandmiljø og et 
kerneområde for friluftsliv. 
  
Planen skal blandt andet undersøge mulighederne for at naturgenoprette og klimatilpasse 
Gudenådalen fra Silkeborg til Tange Sø og føre den tilbage til sin oprindelige form før 1859, før 
den blev indsnævret og uddybet af hensyn til pramdragerdriften. 
  
Byrådet godkender, at Gudenåkomiteen laver en samlet Gudenåplan, og Økonomi- og 
Erhvervsudvalget godkender, at Silkeborg Kommune betaler sin andel på 490.000 kr. ud af de 2 
mio. kr., som blandt andet skal gå til at ansætte en projektleder i to år, frikøbe kommuners 
medarbejdere, lodsejerdialog og finde finansielle partnere. 
(Klima- og Miljøudvalget, 06.05.2024, punkt 3) 

 
  
  
Lodsejere inviteres til dialogmøde 13. juni om Gudenåplan 
  
Torsdag den 13. juni 2024 fra kl. 16.30 til 18.00 inviterer Silkeborg Kommune ca. 365 lodsejere til 
Gudenåen via digital post til dialogmøde om at føre Gudenåen tilbage til sit oprindelige forløb, som 
er en del af Gudenåplanen. 
  
Ådalsprojektet, som det også kaldes, skal give vandet mere plads, skabe bedre vilkår for naturen 
og give et renere vandmiljø og fremme friluftslivet. 
  
På mødet bliver det historiske kortmateriale (som du kan se via linket herunder) og tankerne om 
projektet præsenteret inden, der indledes dialog med lodsejerne. Klima- og Miljøudvalget 
godkender planerne for mødet. https://silkeborg.dk/borger/natur-og-miljoe/vandloeb-og-
soeer/aadalsprojekt-gudenaaen 
(Klima- og Miljøudvalget, 06.05.2024, punkt 4) 
 

 
  

https://silkeborg.dk/borger/natur-og-miljoe/vandloeb-og-soeer/aadalsprojekt-gudenaaen
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Kommunenyt april 2024 
  
Prognose: Resenbro Skole får 9,4 % flere elever på 12 år 
  
I dag er der 160 elever på Resenbro Skole fordelt på 9 klasser. Om fem år ventes det ifølge en ny 
elevtalsprognose at være 178 elever. En stigning på 11,3%. I 2036/37 ventes der at være 175. Det 
er 9,4 % flere end i dag. Der er sat gang i en lokaleanalyse af Resenbro Skole for at løse 
kapacitetsudfordringerne. 
  
Det gennemsnitlige pasningsbehov for 0-2-årige i Resenbro er i 2024 44 børn, og det tal ventes at 
stige til 48 i 2027 og så falde til 44 i 2036. For 3-6-årige er tallet 92 børn i 2024, og det ventes at til 
81 børn i 2036. 
  
Det viser en elevtals- og dagtilbudsprognose, som Silkeborg Kommune har lavet i samarbejde med 
COWI. Dagtilbuds-, Skole- og Familieudvalget tager prognoserne til efterretning. 
(Dagtilbuds-, Skole- og Familieudvalget, 09.04.2024, punkt 4 og 5) 
  
  
Gudenåen 
  
Planer om at føre Gudenåen 200 år tilbage til sit oprindelige forløb 
  
I 1859 blev arbejdet med at uddybe og indsnævre Gudenåen afsluttet, så den var bedre egnet til 
pramdragerdrift. Før det var Gudenåen væsentligt bredere, end den er nu, og havde mange 
lavvandede forløb med varierende dybde. 
  
Det viser gamle kort, som Det Kgl. Bibliotek har digitaliseret. Nu er der sat gang i et projekt, som 
skal se på mulighederne for at genskabe Gudenådalen fra Silkeborg by til Tange Sø. 
  
Klima- og Miljøudvalget besluttede i marts at arbejde videre med projektet, og de har nu drøftet 
ideerne om et naturbaseret klimatilpasningsprojekt i og langs Gudenåen. 
(Klima- og Miljøudvalget, 08.04.2024, punkt 9) 
  
  
Status på nyt regulativ for Gudenåen 
  
Silkeborg Kommune er i samarbejde med Favrskov, Viborg og Randers Kommuner i gang med at 
reviderer det gældende regulativ for Gudenåen på strækningen Silkeborg til Randers. 
  
Et udkast til regulativet er blevet vurderet af rådgiverfirmaet Niras i forhold til EU's habitatdirektiv 
og vandrammedirektiv. 
  
Næste skridt er, at udkastet skal sagsbehandles efter Miljøvurderingsloven og 
Naturbeskyttelsesloven. Klima- og Miljøudvalget er orienteret om sagen og tager den til 
efterretning. 
(Klima- og Miljøudvalget, 08.04.2024, punkt 10) 
  
  
Venlig hilsen 
 
Claus Gade Linddahl 
Kommunikationskonsulent 
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